
PROTOKoL Nr)OOflV/2017

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 9lutego 2017 t.
w sali OSP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeja Kornackiego - Pzewodnicz4cego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Sobocryrlska - Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:10, zakoriczono o godz.71'.40

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 14 Radnych

- lista obecno6ci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tonasz Wggrzynowski - W6jt Gminy

2.Pani folanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

2.Pari Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

3.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

4.Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego w osobach: Pan Janusz Kaczmarek

5.Solgsi

- lista obecno6ci stanowi zalEcznik do protokolu

Ad.1 i 2 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno6ci obrad.

Obrady XXXN sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:10 Pan Andrzej Kornacki

Przewodnicz4cy Rady GrrLiny. Powital wszystkich obecnych na sali obrad. Poinfotmowaf i2 sesja

zostala zwolana na wniosek Pana W6jta.

Nastgpnie stwierdzil, ze po sprawdzeniu listy obecno5ci, na sali znajduje sig 14 Radnyctr, co stanowi

kworum do podejmowania prawomocnych uchwal. Nadto poinforrnowal o postanowieniu Komisarza

Wyborczego w sprawie stwierdzenia wygasnigcia mandatu radnego Pana Pioha Rydla.

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Przewodnicz4ry Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kieruj4c nastgpnie zapytanie o propozycjg zmiany porz4dku obrad.

Wnioski o zmiang porz4dku obrad sesji wnieSh:

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wniosek o wprowadzenie punktu, iako pkt 5

dotycz4cego:

- glosowania nad wnioskiem w sprawie odwolania z funkcii wiceprzewodnicz4cego Rady Danusza

Tary i podjgcie stosownej uchwaly.



Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,jako wnioskodawca proszg, aby wniosek o odwolanie

Wiceprzewodnicz4cego Dariusza T ary, przeloiry( na nastepnq sesje."

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki wyja6nil, z uwagi na fak! i2 sesja iest na dzwyczajna,

glosowanie nad wnioskiem w sprawie odwolania z funkcji Wiceprzewodnicz4cego Rady - pana

Dariusza Tary nie zostalo ujgte w dzisiejszym porz4dku obrad. Nie zostal r6wnie2 zaptoszo\y,

zgodnie z wcze6niejszymi ustaleniami Prezes Zarz4du Ekologicznego Zwi4zku Gmin

,,Dzialdowszrzyzna", co nast4pi na kolejnE sesig.

Wiceprzewodniczqry Rady - Pan Dariusz Karbowski: ,,proponujg, abydrny przeglosowali nad tym,

kto iest za tym, aby tego wniosku nie ptzylmowa('

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie wniosek o glosowania nad wnioskiem

Radnych o odwolanie z funkcji Wiceprzewodnicz4cego Rady Dariusza Tary poptzez wprowadzenie

do dziennego porz4dku obrad sesji.

Rada Grniny w glosowaniu jawnyrn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14 Radnych

glosami:

'.2a" - 5

- .Przeciw' - I
-,,wstrzymujqcych sig" - 1

nie prryjgla wniosku ,

Wigcej wniosk6w w zakresie zmiany porz4dku obrad nie wniesiono.

Nastgpnie poddal pod glosowanie porz4dek obrad .

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy gklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14 Radnych,
glosami:
- 73 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 1 -,,wstrzymuj4cych si9"
przyjela porz4dek obrad )OOOV sesji Rady Gminy, kt6ry po otwarciu sesji i stwierdzeniu

prawomocnosci obrad jest naetgpuj4cy:

4.Przyjgcie protokolu z )O(XIII sesji Rady Gminy Rybno.
5, Podjgcie uchwal w nastgpui4cych sprawach:
l)zaskarienia rozstrzygnigc nadzorczych Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie do
s4du administracyjnego.
6,Wolne wnioski i zapflania.
T.Zamknigcie obrad.



Ad.4.Prryigcie protokolu z )OOflII Rady Gminy Rybno.

Przewodnicz4ry Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XXXIII sesji Rady

Gminy.

Uwag do protokohr nie wniesiono.

Po czym Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XXXII

sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 14 Radnych,
glosarni:
- 73 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 7 - ,,wstrzymujecych sie"
prryjgla protokolu z )OOOIII sesii Rady Gminy Rybno,

Ad.5, Podigcie uchwal w naetgpuiqcvch sprawach:

l)zaskar2enia rozstr4vgnig6 nadzorczych Koleeium Regionalnei Izby Obrachunkowej w Olsztvnie
do s4du admfurietracyjneeo.

Przewodnicz4cego wsp6lnego Posiedzenia komisji resortowych o przedstawienie opinii w sprawie

projektu uchwaly.

Radny - Pan Pioh Kamirlski poinformowal, i2 ,,komisja nie zajgla stanowisk4 poniewa2 nie mieli6my
mo2liwo6ci skorzystania z pondy Pana mecenasa. Panie mecenasie, jalie konsekwencje Gmina
nroglaby ponie6d czy poniesie, je2eli nie wyraziny zgodny na to, aby Pan W6jt m6gl i.5d do s4du i
z,askariy( deryzjg Regionalnej Izby Obrachunlowej? Czy Pan W6it sam mo2e sam tal4 decyfle podi4(
i zaskat2y( t9 decylg.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyja6nil i2 podjgcie takiej uchwaty jest
uzasadnione. fest wymogiem formalnym zaskar2enia uchwal Kolegium Regionalnej Izby
obrachunkowej, kt6re stwierdzily niewainosd uchwal Rady Gminy Rybno z dnia 2 listopada 2015 r.
powolal sig w tej kwesti na regulacje zawarte w ustawie o samorz4dzie gminnym. fe2eli
rozstrzygnigcie dotyczy uchwaly Rady Gminy, wymogiem formalnym do wniesienia rozstrzygni( na
skutecznej skargi jest podjgcie przez Radg uchwaly o zaskar2eniu rozstrzygni* nadzorczych. w6jt
jako organ nie mo2e wnieSc takiej skargi. skarga bez uchwaly Rady w tej sprawie stanowi brak
formalny skargi, wobec czego nie mo2e zostac rozpafuznna PodkreSlil, i2 Rada powinna bronid
uchwal podjgtych w konkretnei sprawie. PowohrjEc sig na orzecznictwo NSA wskazal, i2 w
przypadku uchwal bud2etowych Regionalna Izba Obrachunkowa zobowi4zana jest przeprowadziC
postgpowanie dwuetapowe, poprzez wskazanie blgdu w uchwale, wezwai do usunigcia naruszenia a
nastgpnie w sytuacii niewykonania wezwania przrz samorz|d podj4d uchwalg rczstrzygaiEc4.
zastosowanie takie procedury przez RIO pozwoliloby na uniknigcie tego typu problen6w
proceduralnych.

Wzewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki odnosz4c sig do wypowie d,zi radcy prawnego:
,,uchylone zostaly uchwaly podigte na sesji. Gl6wnym powodem uchylenia, to nie sq zle uchwaly pod
wzglgden prawnym/ tylko nieprawidlowe zwolanie sesji. Gl6wnym winowajcq jestem ja, bo
wyrazilem zgodg na zwolanie sesji w takim trybie. Dla mnie najwa2niejszym jest to, czy jeieli ne



wytaziny zgodny na skierowanie sprawy do s4du, mieszkaicy i Gmina poniosq straty z tego tyfulu
straty. Jedn4 z uchwal byla inwestycja w postaci asfaltu w Rumianie. Co w takim przypadku stanie srg
z tym asfaltem? Czy mo2e prostszym bgdzie podlgci tych samych uchwal w normalnym trybie i ie
poprawiC. Jezeli mamy na tym shacid, to idZmy do s4du. Dobro Grniny jest najwa2niejsze.',

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyjaSnil: ,, Pan Przewodnicz4cy podi4l
kolejne aspekty, kt6re przekonuj4, 2e naleizaloby tak4 uchwalg podj4d. Nie mo2emy jeszcze raz tych
uchwal podj4d z tego wzglgdu, 2e nie mo2na dwa razy orzekat w tel sprawie i podejmowaC uchwaly.
Te uchwaly zostaly podjgte i w tym zakresie RIO podjgla konkretne rozstrzygnigcia nadzorcze.
Uchwaly zostaly podjgte w konkretnym celu, czymienia wydatku budi:etowego na tg drogg w
Rumianie. Nie ma teraz uchwaly, ktdra te 6rodki zapewniala."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,, czyk zaskariajqc decyzjg RIO uchylajqc4 uchwaly z
2 listopada 2076 r., zaskaruamy nieiako formg dzialanie Regionalnej Izby Obrachunkowej. Bo
Regionalna Izba Obrachunkowa miala nam zaleciC poprawkg, a tego nie zrobil?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyjaSnil procedurg postgpowania Regionalnej
Izby Obrachunkowej w tym zakresie.

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,, Panie mecenasie proszg o jasn4 odpowiedziet, czy nasza Gmina
straci na tym czy nie?"

Radny - Pan Pioh Kaminski: ,, Pan mecenas nie odpowiedzial nam na pytanie, jakie konsekwencje
gro2q Gminie, je2eli tego nie podeimiemy. Bylem na posiedzeniu tego Kolegium. Pan W6jt wzi4l na
siebie cal4 odpowiedzialno6i je2eli chodzi o zwoiywanie sesji. Wszysry wiemy, in to Pan W6jt
zwolywal t4 sesjg, nie Pan Przewodnicz4cy. Powiedzial Pan, 2e nigdy nie bgdzie Pan walczyl z
Regionaln4 Izb4 Obrachunkow4. leireh podeimie tak4 decyzjg, Pan W6jt j4 przyjmie. Okazuje sig, ie
zaczynamy walczy( z kimS kto prowadzi nadz6r nad nami."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,nie przepis6w kt6re m6wi4 wprost o konsekwencji dla
Gminy. Nie ma przepis6w, kt6re nakazy.walyby rozebranie drogi w Rumianie.lakje za rok czy dwa
bgdzie mial kontrolujqry stanowisko w przypadku wykrycia tego problemu, to trudno dzisiaj
powiedzied. Z^lezy to od osoby oceniajqcej dan4 sytuacjg, pewnie prawo sig zmieni." Wskazal
r6wnie2, iZ uchwal4 z 2 listopada wprowadzono do bud2etu nie tylko wyda&i dotycz4ce tej drogi, ale
kilka innych wa2nych wydatk6w budZetowych.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,Pana sugesda, to aby uchwala zostala przeglosowana
pozytywnie"

Radca prawny -Pan Zbigniew Drzystek:,tak, taka jest moja sugestia."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,, zrobig tak jak fachowiec mi proponuje jeZeli jest

taka sugestia, to zaglosujg za".

Radca prawny -Pan Zbigniew Drzystek: ,,nie jestem zwolennikiem chodzenia do s4du. Wiele razy
W6jtowi odradzalem, aby tej drogi nie stosowad. Ale czasami trzeba. Cry wejdziemy na drogg
konfliktu z Regionalnq Izb4 Obrachunkow4? Czasem trzeba pokaza{ ic Regionalna Izba
Obrachunkowa teL ma przepisy, kt6re j4 wiq24. Czasami frzeba to podj4t."



Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,powiedzial Pan, 2e nie przepisu i Gmina konsekwencji nie poniesie.

Czy kto6 osobowo mo2e ponieSi konsekwencje finansowe jeZeli to nie zostanie prz119te?"

Radca prawny -Pan Zbigniew Drzystek: ,,o takiej odpowie&ialnoSci m6wi ustawa o
odpowiedzialno6ci za naruszenie dysrypliny finans6w publicznych. Czyli dokonanie wydatk6w
budj€towych bez upowaZnienia bud2etowego. W rnomencie dokonywania wydatk6w budZetowych
uchwala byla. Nie mo2na przylmowa( , i.e jeili ta uchwala bgd4ca podstaw4 wydatk6w, w
p6iniejszym okresie zostala uchylona , to wychodzi nam kwestia odpowiedzialno6ci za naruszenie.
Nie ma podstaw."

Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara: ,,w poprzednich kadencjach teiz sig zdarzalo, 2e byly
sesje zwolywane na telefon z tym, 2e nikt nie wystepowal z wnioskiem Zeby to uniewaZnid. Bo
przecie2 Regionalna Izba Obrachunkowa zaigla sig tym na czyj5 wniosek."

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,to zloiony problem, bo nie wiem czy wszyscy wiedz4,2e kolejna sesja

zostala podwir2ona. M6wimy o sesji z 28 grudnia. Te2 nie chodzilo o tryb zwolywania sesji. Jeieli
procedury nie zostaly zachowane to Regionalna Izba Obrachunkowa podwairy kolejn4 sesjg. Czy

ieLe\ zaskafiry'n:ry to do s4du, czy s4d nie podejdzie do tego jak Regionalna Izba Obrachunkowa?'

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,kwestia stwierdzenia niewa2noSci uchwal z 2 listopada i
kwestia uchwal z 28 gmdnia to s4 sprawy, kt6re Regionalna Izba Obrachunkowa rozpatruje na czyjS

wniosek. W przypadku narus zen ftzeba wywairyC sprawy. Czy naruszenie proceduralne jest :r:2 takie,
2eby sprawg co meritum przewr6ci(.. Naleiy popahzed na calo56 sprawy. Czy uchybienie
proceduralne z Zlistopada polegaiEce na tym, ie ten dzierl przekroczono jest a2 takie 2eby

kwestionowai wszystko? W sytuacji, kiedy nie byloby tei sesji tei drogi nie mo2na byloby zrobid. W
przypadku *sii z 28 grudnia, naruszenie zostalo spowodowane pewnym zamieszaniem

spowodowanym rezygnacj4 przez ndnego na sesji, kt6ry jednoznacznie stwierdzif Ze rezyg rje z
mandatu. Konisarz wyborczy slwierdzrl, aby przeSlijcie mi protok6l z sesji, to podejmg dzialania. W
tej sytuacji on nie zostal zawiadomiony. To nie byla sytuacja, Ze pominigto radnego umy5lnie. Z Ego
wzglgdn chcemy wszystkie uchwaly uniewa2niC dotycz4ce wa2nych, istotnych dla Gminy. Je2eli
organ nadzoru zostal powiadomiony, to musi podj4C dzialania."

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,,Panie rnecenasie procedury s4 jasne. lei:ek chrodzi

o uchwaly z 2listopada, przewodnicz4cy rady jest wybrany z ludu i nie musi znai sig na prawie. To
w6jt przygotowuie projekty uchwal oraz porz4dek obrad. W6jt ma administracjg w sklad, kt6rej
wchodzi sekretarz gminy i radca prawny. Je2eli w statucie gminy jest zapis, iE sesje nadzwyczajne
zwoluje sig w trybie trzydniowym, to nie ma il znaczenia, iakie s4 intencie uchwaly. To nie tre6d tej
uchwaly ale procedury zwo\rwania sesji s4 przedmiotem badania przez Regionalnej Izby
Obrachunkowej, dopiero p6Zniej tre5d tej sesji. Mo2na bylo zwolat jeszcze raz sesjg w takim trybie
jaka powinna byC i podj4d od nowa uchwaly. Tu mamy do czynienia ze zlamaniem procedur, co me
zdaruylo sig w przypadku rczygna4i Pana Piotra Rydla." Nastgpnie odwola sig do procedury
uchylania uchwal bud2etowych przez Regionaln4 Izbg Obrachunkow4. ,,Nie mo2na oskar2ad

przewodnicz4cego za to, 2e zlamany zostal tryb zwolania sesii."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,je2eli Regionatna Izba Obrachunkowa stwierdza
niewainofd uchwaty Rady Gminy, to nie moina potem podejmowaC uchwaly w tej samej sprawie.
Gmina nie wie&iala o tym postepowaniu, tym bardziej 2e uchwaly E ptzyszly dopiero w styczniu,
kiedy nie moina jl.:2bylo podj4C dzialarl w obrgbie bu d2ettt zeszlotocntego."



Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,Panie mecenasie z Pana wypowiedzi wynik4 ie jest Pan pewien 2e
wygramy w s4dzie. Je6li by6rny przegrali w s4dzie, jakie mog4 byC konsekwencle? M6wil pan o
rezygnacii Pana Piotra Rydla, na jednej sesji bronil Pary 2e jednak sam sig odwolal i jest odwolany. Na
drugiej sesji wrgcz przxiwnie, ire jest radnym tym batdziej,2e wszyscy m6wilifmy 2eby ochlon4d, bo
s4 pewne procedury."

Radny - Pan Piotr Kamifiski: ,,Panie mecenasie, jeZeli zostanie naruszona dyscyplina finansowa, to
proszg nam wskazai kto i jakie z tego tytulu poniesie konsekwencje?"
Radca prawny - Par. Zbigniew Drzystek: ,,nie m6wig, 2e przed s4dem sprawa jest wygrana. Uwazam,
2e naleiry bronii swoich racji. Co do konsekwencji wspominalem o tym. Ona jest wtedt kiedy
wydatki bud2etowe dokonywane s4 bez upowa2nienia. Odpowiada decydent. Za gospodarkg
finansow4 odpowiada w6jt. Wspominalem te2 o zasadach tej odpowiedzialnosci."

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,,Panie mecenasie rozumie, 2e Gmina nie poniesie z tego 2adnych
konsekwencji, bo nie ma takiego przepisu prawa. Powiedzial Pan, ie jedyne konsekwencje poniesie
personalnie Pan W6jt. Tak2e my nie bronimy Gminy tylko Pana W6jta, bo moie poniesd
konsekwencje tylko Pan necenas nie powiedzial jakie konsekwencje. Jakby m6gl Pan powiedziet iaka
kara no2e teraz spotkad Pana W6lta?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek ,,nie chodzi tu o to, kto i jak. Chodzi o zasady, chodzi o
obrong uchwal Gminy, dotycz4cych wainych spraw. Jest ustawa o odpowiedzialno6C za naruszenie
dyscypliny, te przepisy sq bardzo zloizone , je2eli chodzi o kwestie odpowiedzialno5ci. Tu chodzi o
uchwaly Rady a nie o dzialanie W6ita."

Wiceprzewodnicz4ry Rady - Pan Dariusz Tara: ,,mam wraienig 2e Pan Piotr uzaleinia glosowanie
od tego czy zostanie ukarany w6jt czy gmina. Bo je2eli w6jt, to nie idziemy do s4du, a je2eli gmina to
id.zierl:.y."

Radny - Pan Piotr Kamirlski: ,, to nie o to chodzi, tu chodzi o powagg sytuacji. To, 2e uchwalg
przyjgliSmy to wszyscy wiedz4. Nie o uchwalach m6wimy, tyko o trybie zwotywania, tylko to narn
zarzucono, a i:e konsekwencj4 jest uchylenie uchwal to inna sprawa. Nie zaleiy mi na tym aby pan

W6jt zostal ukarany, ale na tym aby nasza Gmina nie tracila twarzy w Olsztynie".

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,chyba jednak chodzi tu o twarz Rady. Mo2na bylo
przeciei przed rozpoczgciem seqi zloZye wniosek , by sesjg przesun4C na inny termin. Je6li ktos z
Radnych uwa2al, 2e sesja zwolywana jest w niewla6ciwym trybie, to trzeba bylo taki wniosek zloZyc,
sesjg odroczyC na irury dziefi, aby zachowaC procedury. Nikt z nas bgd4cy na E sesii tego nie
kwestionowal czyb przylghimy, 2e w irnig jakiego6 dobra na przyklad tej drogr w Rumianie,
zgadzamy sig aby te procedury zostal)r zlamane. Dlatego takie uchwaly podglifmy, a dzisiaj
uzale2niamy od tego czy Gmina zostanie ukarana czy W6jt."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,, w przypadku skargi so s4du administracyjnego
przedmiotem nie jest wadliwo6( dzialana Rady Gminy, tylko wadliwos( rczslr:zygrueC Regionalnej
Izby Obrachunkowej. S4d nie bgdzie zajmowal sig badaniem wadliwo6ci zwolania sesji, bo to nie iest
przedmiotem skargi, tylko wadliwo5d tozstrzygnigc nadzorczych."

Radny - Pan Piot Gugielewic z: ,,Patie Przewodnicz4cy Tar4 jeSli tak by5rny podchodzili, jak pan
teraz m6wi" to jak pamigtam sesjg z 28 gmdnia, Pan Przewodniczqcy m6wil, ize nie zostal zaproszony
Radny Pan Piotr Rydel. Wszyscy m6wiliSmy, 2e sesja nie powinna byla sig odbyC. Teraz jedli RIO



znowu akwestionuje nam tamq sesie, to Pana slowa b9d4 dziwnie wygl4dad. Nie bylem na s€sji 2

listopad4 ale nie wyobra2arn sobie co by to bylo, je5li ktoS by powiedzial, 2e sesja zostala zwolana
niewla6ciwie. Taka sama sytuacja bgdzie z seg1 z 28 grudnia. Pan Przewodnicz4cy w6wczas kilka
razy zwracal sig, czy na pewno ta sesja zwolana jest zgodnie z prawem. Panie Przewodnic zqcy Tara
m6wi Pan slowa, kt6rych Pan wie 2e nie mo2na m6wii."

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,28 gmdnia rzeczywiScie wielokrotnie padalo, czy
sesja zwolana jest zgodnie z prawem, ale nikt z radnych stosownego wniosku nie zloLyl. Tak samo
nikt nie zlo2yl takiego wniosku w sprawie uchwaf o kt6rych dzisiaj m6wimy i tej sesji."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,opieraj4c sig na wypowiedziach Pana mecenasa i
uzasadnieniu uchwaly rozurnie, i;e zaskar2amy nie tresi uchwaly, tylko procedurg kontroli, 2e organ
kontroli Regionalna Izba Obrachunkowa nie zaleciia nan naprawy blgdu."
Na tym dyskusje zakofczono.

Po czym Przewodnicz4cy Rady, po odczytaniu projektu uchwaly pr zez Wiceprzewodnicz4cego Rady,

poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy eklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14 Radnyctu
glosami:
-8 -,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
-5 - ,Nstrzymui4cych sig"
podjgla uchwalg Nr fOOV/9/f7 w sprawie zaskarienia rozstrzygnigf nadzorcrych Kolegium
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie do s4du administracyjnego.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad. 5 Wolne wnioski i zapytania.
Glos zabrali:
W6jt Grniny - Pan Tomasz Wggr4mowski poinformowal o ogloszonej w Dzienniku Urzgdowym
Wojew6dztwa Warmiisko-Mazurskiego uchwaly w sprawie nadania statut6w solectwom Gminy
Rybno. Podzigkowal Sekretarz Gminy za zaangaZowarie w opracowanie tresci statut6w.

Pan Jaworski pozytywnie odni6sl sig do pracy W6jta Gminy, wskazuj4c jednocze5nie na brak pomocy

rolnikom przez poprzedni4 wladzg.

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,chcialbym pontszy( sprawg od6nie2ania w miejscowo6ci Rybno.

Wielokrotnie podnosiliSmy od5nieianie ulicy Sportowej, Leby o godzine si6dmej byla ju2 od5nie2ona.

Sytuacja sig powtarza. Apelowalem te2 aby usun4d Snieg z ulic, odzewu nie ma. Bardzo du2o ludzi
zwraca sig do mnie i Pana soltysa. Nie wiem, czy Pan soltys nie reaguje w tei sprawie. Wydzwaniam
do Zakladu Gospodarki Komunalnej teL nie ma Zadnej reakcji. M6wig ludziom 2eby bezpo5rednio

zwracali sig do Pana W6jta. Na komisji uslyszalem, ite tzeba zwolni( kierownika oczyszczahi, bo nie

daje rady. Na tyle rozm6w, to Pan W6jl juiz dawno powinien z kierownikiem przeprowadzid

rozmowg i wszystko powinno juZ graC. Mija jeden rok, drugi rok, wszystko jak bylo tak jest. Wien o
co chodzi, chodzi o pieni4dze. Pan kierownik te2 nabiera wody w usta. M6wi, 2e odinieiry a nie ma

Zadnej reakcji. Musimy reagowa{, pienl4dze nie s4 najwa2niejsze $rlko nasze zdrowie. Oficjatnie

informuie spoleczerlstwo, Zeby dzwoni( do Pana W6jta. Panie W6jcie proszg o reakcjg w tej sprawie."

Soltys wsi Rybno - Pan Henryk Wi3niewski: ,,wiadomo, 2e Pan W6jt tak jakby nie odpowiada za nic,

ma swoich lu&i. Problem jest tald te iak kto6 przyjdzie na skargg, to zwalniamy goScia, kt6ry za to



odpowiada. fe2eli chodzi o odsnie2anie, plug powinien jeLdzi( o godzinie pbtei, a nie o godzinie
dziewi4tej, kiedy wszystko jest jrt2 w zasadzie nie mo2na wjechad, np. na ulicy Rzemieslniczej, gdzie
stoi masa samochod6w. Samochody powinny byC parkowane na posesii Leby pfug m6gl dojechai.
Zglaszam to co mieszkaficy mi zglaszajq. Dzwonig na oczyszczahig i prytam jaka iest sytuaga, i slyszg
Panie sol$rsie pfugi pracuj4. Co mogg wigcej zrobi& Wychodzi na ta, Le s4 oszczgdno6ci na grm
od6nie2aniu i sypaniu piaskiem. Ale czy do kofca jest Pan Marek wilbrandt odpowiedzialny, w4rprg.
Trzeba popatrze( szeizei na ten problem. KiedyS tego nie bylo. Bylo tak, 2e W6jt decydowal i ptug byl
na weekend do dyspozycji soltysa, niewazne w jakiej wsi. Bylo to od6nieZane. Dzisiaj robi to tylko
zaklad komunalny."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggr4'nowski: ,,jak pamigtam zawsze byl problem z odSnieZaniern. fe2eli
ptug ma byd o pi4tej rano, to dobrze. ProSba do mieszkaric6w 2eby nie parkowa{ samochodem przy
jezdni. Je2eli chodzi o odSnie2anie tu nikt nie robi Zadnych oszczgdno5ci.,,

soltys wsi Rybno - Pan Henryk wi5niewski wskazal , aby uliry byty bardziej doktadniej odsnie2ane.
w6jt Gminy - Pan Tornasz wggrzynowski podkre6lil, i2 nie prowadzi sig oszczgdno6ci z zakresie
od5nie2ania.

Radny - Pan Marian Granica: ,,Panie W6jcie, to Pan jest gospodarzem Gmhy. ptzyleizdLai4c :.,no do
urzgdu, powinien Pan skierowai do odpowiednich jednostek, jak zaklad komunalny, 2e jest
odSnie2anie. A nie 2e ma byd gor4ca linia mieszkaric6w, czy Pana soltysa, 2e majq interweniowad
2eby drogi byly odSnie2ane. Powinien Pan o to zadbac Zeby to bylo zrobione.,,

soltys wsi Gr4dy -Pan Miroslaw Remus: ,)ak przyleidir,a pfug mogg z niego korzystac jak chca i kiedy
chcg. Chodzi rzec zywi$cie o tq godzing porann4."

soltys wsi Rybno- Pan Henryk wiSniewski: ,jak kolega powiedzial, 2e korzysta kiedy chce i jak chce,
to jak be2 tak chcg Panie W6icie."

Pan Jaworski: ,,jest prosta rada, od6nie2ai noc4. odsnieZalem w Koszelewach i nigdy nie bylo
problemu."

soltys wsi Naguszewo-Groszki-Pan Mieczyslaw r,u2)niski: ,,w moim rejonie kierowca przyjeizdi:.a o
godzinie czwartej, jedzie na Rumian, w tSrm czasie inni nieszkarlcy czekaj4. Mo2na by wl4czy( wigei
phtg6w, zwlaszcza w godzinach rannych kiedy htdzie wyle2dinjq do pracy, dzieci do szkoly.
Zglaszalernftwrie2 do Pana Wilbrandta problern sypania piaskiem, tez bez efekt6w.,,

soltys wsi Zabiny - Pan Edmund Gajek : ,jezeli chodzi o odsniezanie, to tego problemu nie ma, tylko
2eby ptug ptzy.leidLal szybciei."

soltys wsi Rapaty - Pan Bogumil Janeczko: ,,je2eli chodzi o odinie2anie, to u mnie problemu nie ma.
Do oczyszrzalni naleLy dzwoni( na numer kom6rkowy nie stacjonamy.,,

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki pogratulowal Radnemu panu Czeslawowr
Mederskienu wyboru na funkcjg soltysa wsi Kopaniarze. zaapelowal, aby odfnieZano r6wnie2
posesie odlegle od gl6wnych dr6g dojazdowych.



Ad.T.Zamknigcie obrad,

o godz.11:40 Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porz4dku

obrad - zamkn4l obrady XXXIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tvm protok6l zakorlczono.

Protokolowala:

IN SPE KTO R

f//4
qryr Ewi Sobo'czyns&o

Do niniejszego protokolu zal4cznik stanowi nagranie ,u-i.y{n obruri dZwigk.


